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الدین:  زین  رحمان  سیاسی-  گروه 
این روزها پزشکیان درگیر نامه رئیس 
ایران  که  آمریکاست  دیوانه  جمهوری 
تهدید کرده که اگر بر سر میز مذاکره 
تند واشنگتن  واکنش  با  ننشیند قطعا 
و بمباران تاسیسات اتمی ایران مواجه 

خواهد شد. 
همین موضوع کافی است که تمامی فکر 
و ذکر دولت، مشــغول به تهدیدهای اتمی 
باشــد که از ســوی به تعبیر رهبر انقلاب، 

»قلدرها« به سمت ایران روانه شده است.
اما انگار تندروها بخصوص آنهایی که در 
مجلس حضوری پر رنگ دارند و این روزها 
قند در دلشــان برای تهدید ایران از سوی 
ترامپ آب می شــود که فردا این موضوع را 
ملعبه ای در دستان خود کنند و بگویند که 
اگر فلانی نبود و یا فلانی بود، ترامپ جرات 
نمی کرد که ایران را تهدید کند، در مجلس 
شورای اسلامی به دنبال ایراد و تذکراتی به 
دولت هستند تا به سهم خود سنگی هرچند 

کوچک پیش پای دولت قرار دهند.
علیرضا سلیمی، عضو کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
علنــی روز دوشــنبه مجلــس در تذکری 
گفت: »تکیه کلام ســخنان دیشــب مقام 
معظم رهبــری خود فراموشــی اجتماعی 
بود. ابعاد مختلف این مسئله را حضرت آقا 
تبیین کردند. یکی از ابعاد خود فراموشــی 
اجتماعی، خود فراموشــی در حوزه مسائل 
فرهنگی اســت تا دشمن گام به گام قدم به 

جلو بگذارد و پیش بیاید.
وی ادامــه داد: هر خاکریــزی را که به 
دشــمن تحویل بدهیم، بدون شک دشمن 
طمع بــه خاکریز بعدی خواهد داشــت. از 
مسائل اصلی در حوزه مسائل فرهنگی، یک 
واجب شرعی و قانونی است. این نص کلام 
مقام معظم رهبری است. مراقب باشیم این 
واجب شرعی و این واجب قانونی در کشور 
ما مطلوب دشــمن واقع نشــود. آیا در این 
مسئله شکی است که عده ای به دنبال قبح 
زدایی از بعضی از مظاهر فرهنگی در کشور 
هســتند؟ آیا در این مسئله شکی است که 
عده ای دنبال ایجــاد جریان بی حجابی در 

کشور هستند؟
ســلیمی تاکید کرد: تا لازم الاجرا شدن 
قانــون فعلی عفاف و حجــاب، قانون قبلی 
به قوت خــود باقی اســت. اینکه بعضی از 

مســئولین از خود رفــع تکلیف می کنند و 
می گویند ما قانون را اجرا نمی کنیم، درست 
نیست. در مورد قانون قبلی که هنوز به قوت 
خود باقی است، موضع آنها چیست؟ جامعه 
متدین ما از همه انتظار دارند در این راستا 

به تکلیف خود عمل کنیم.«
کوبیدن تندروها بر طبل عدم وفاق

همین سخنان نشــان داد که همچنان 
تندروهای مجلس حداقلی بر طبل اختلاف 
می کوبند و حتی به ســخنان رهبر معظم 
انقلاب درباره تعامــل و همکاری میان قوا 
را نشنیده یا نمی خواهند بشنوند، زیرا رهبر 
انقلاب شــامگاه شــنبه در دیدار رمضانی 
با مســئولان نظــام فرمودند: »انســجام و 
همکاری قوا و همه ســطوح مســئولیتی، 
اصلاح نظام ارزی، حفــظ ارزش پول ملی، 
حمایت همه جانبه از تولید و سرمایه گذاری، 
ســرعت عمل در تصمیم گیری و اجرا و به 
ثمر نشستن طرح ها، پرهیز از بی تصمیمی و 
رها شدن کارها و مبارزه جدی با قاچاق، در 
دســتورکار همه مسئولان و دستگاه ها قرار 

گیرد.«
رهبر انقلاب با تشــکر از سخنان خوب 
و مفیــد رئیس جمهور، انگیزه و احســاس 
مســئولیت او را بســیار با ارزش دانستند و 
افزودند: »تأکید آقای پزشــکیان بر اعتماد 

به پروردگار و توانایی انجام کارهای بزرگ، 
کاملا راهگشاست و ان شاءالله رئیس جمهور 
در فاصلــه ای نه چندان دور، انجام شــدن 
طرح های بزرگی را کــه در این دیدار بیان 
کــرد، به مردم مژده خواهــد داد و ملت را 

خوشحال خواهد کرد.«
ایشــان ســربلندی هرچه بیشتر ملت 
را با وجود همه تبلیغــات منفی بدخواهان 
ایران، یــک واقعیت خواندند و گفتند: »اگر 
مسئولان نظام با حفظ هویت و شاکله نظام، 
راه صحیــح را بروند و همیــن برنامه هایی 
که رئیس جمهور بیان کرد، اجرایی شــود، 
کشــور و ملت بزرگ ایران عزیز تر می شوند 
و میتوانیــم الگویی بــرای ملت ها و حتی 

دولتمردان بعضی کشورها بشویم.«
اما به نظر می رســد کــه همچنان مرغ 
تندروها یک پا دارد و نمی خواهند به ندای 
رهبر انقلاب دربــاره همراهی و همگامی با 

دولت لبیک بگویند.
احمد راستینه نماینده مردم شهرکرد نیز 
در تذکر روز دوشــنبه صحن مجلس اظهار 
کــرد: »از همه مومنیــن، محجبه ها و همه 
زنان عفیفه ایران عذرخواهی می کنم؛ این ها 
حرفشان ابلاغ قانون عفاف و حجاب است و 
نه بیشتر؛ این ها تاریخ سازانی هستند که ما 
را خطاب می کنند تا دچار خود فراموشــی 

نشویم.«
از سوی دیگر جلیل میرمحمدی نماینده 
مردم تفت و میبد نیز در جلسه علنی مجلس 
بدون اینکــه به چندماه قبــل و انتصابات 
خارج از قانون دولت پیشــین برای تعارف 
به پســت ها در دســتگاه های اجرایی بدون 
رعایت ضوابط اســتخدامی و قوانین اجرای 
آزمون برای درخواست کنندگان پست های 
دولتی گفت: »آقای دکتر پزشــکیان، شما 
بارها فرمودید شایسته ســالاری و کارآمدی 
مهم است اما امروز شاهد انتصابات عجیب و 

غریبی هستیم.«
درگیر کردن پزشکیان 

در چند جبهه
تمامی این موارد و موارد دیگر بخصوص 
موضوع معرفی وزیر جدیــد امور اقتصادی 
و دارایی که بطور مشــخص فرماندهی تیم 
اقتصادی دولت را برعهده خواهد داشت، به 
نظر می رســد که مخالفان در این هیاهویی 
که دولت بیشــتر به فکر حل مشکل تهدید 
نظامی کشــور اســت، می خواهنــد برای 
پزشــکیان مشکلات جدیدی ایجاد کنند تا 
در چند جبهه وی درگیر شده و تاحدودی 
از اجرای تصمیمات خــود غافل بماند و از 
همیــن گل آلودگی دریا بــرای خود ماهی 

بگیرند. باید مراقب تندروها بود.

الگوی  را  راه شهدا  رئیس جمهوری 
گره گشایی از کار مردم و حل مشکلات 
کشــور برای مسئولان دانست و گفت: 
امروز برای همه مســئولان قدردانی از 
خون شــهدا، در تلاش و رقابت برای 
مردم  به  کشور، خدمت  رفع مشکلات 
و ایجاد رضایتمندی در جامعه اســت 
و امیدواریم بــه کمک و عنایت خدای 
و  باشیم  این مســیر موفق  متعال در 

شرمنده شهدا نشویم.
مسعود پزشکیان صبح دوشنبه در دیدار 
اعضای شورای سیاســت گذاری راهیان نور 
کشــور که هم زمان با روز ملــی راهیان نور 
برگزار شــد، زنده نگه داشتن فرهنگ ایثار 
و شــهادت و تبدیل آن به رفتــار در میان 
نسل جوان را از نیازهای ضروری جامعه و از 
جمله مهمترین مسئولیت های ستاد راهیان 
نور و دســت اندرکاران مجموعه حفظ آثار و 
نشــر ارزش های دفاع مقدس عنوان کرد و 
افزود: امروز که شــرایط به مراتب از دوران 
دفاع مقدس سخت تر است و دشمن با تمام 
امکانات و ابزارهای خود باورهای ما را مورد 
تهاجم قرار داده و سعی دارد با برجسته سازی 
برخی کمبودها و کاســتی ها اعتقاد مردم به 
نظام و انقــلاب را مخدوش کنــد، بیش از 
هــر زمان دیگــر به تفکر و فرهنگ شــهدا 

نیازمندیم.
رئیس جمهوری با بیان اینکه شهدای ما از 
مجاهدت خود نه تنها انگیزه مادی نداشتند، 
بلکه بــا ایمان و باور محکــم از مال و جان 
خود نیز در راه مردم و کشورشان گذشتند، 
تصریح کرد: اینگونه بود که دشــمن به رغم 
برخــورداری از پشــتیبانی های همه جانبه 
و عــدم برخورداری مــا از امکانات حداقلی، 
نتوانســت حتی یک وجب از خاک ایران را 
تصرف کند و معتقدم اگــر امروز نیز همان 
فرهنگ در جامعه تقویت شود، در روند اداره 
کشور مشــکلی نخواهیم داشت و هیچ یک 
از تهدیدات دشمنان نیز کارساز نخواهد بود.

پزشکیان در ادامه با تاکید بر لزوم ترویج 
ســیره اخلاقــی و رفتاری شــهدا در میان 
مسئولان و جامعه گفت: شهدای ما هیچگاه 
با زور و اجبار به دنبال تحمیل عقاید خود به 
مردم نبودند بلکه با اخلاق و رفتار عملی در 
مسیر اصلاح جامعه گام بر می داشتند، چرا 
که بر اساس تعالیم دینی، نمی شود جامعه را 
با زور و تحکم، اداره کرد و رفتار مردم نیز با 

دستور قابل تغییر نیست.

رئیس جمهوری تشــییع باشــکوه و کم 
نظیر سپهبد شهید قاسم سلیمانی را ناشی 
از اخلاص، صداقت و عملگرایی این شــهید 
والامقام و عشــق و ایمان او به مردم عنوان 
کرد و افزود: چه کسی آن جمعیت میلیونی 
را وادار به حضور در تشییع شهید سلیمانی 
کرده بود ؟ جز اینکه مردم بر اساس فطرت 
خود شــیفته صداقــت در گفتــار و رفتار، 
جوانمردی، شجاعت و اخلاص او شده بودند 
و برای وداع با پیکرش آن مراســم تشــییع 

عظیم و استثنایی را رقم زدند.
پزشــکیان در ادامه راه و مســیر شهدا 
را الگــوی گره گشــایی از کار مــردم و حل 
مشــکلات کشور برای مســئولان دانست و 
گفت: امروز برای همه مســئولان قدردانی 
از خون شــهدا، در تلاش و رقابت برای رفع 
مشــکلات کشــور، خدمت به مردم و ایجاد 
رضایتمندی در جامعه است و امیدواریم به 
کمک و عنایت خدای متعال در این مســیر 

موفق باشیم و شرمنده شهدا نشویم.
تشویق رانندگان محتاط، اجرای 

سخت گیرانه مقررات و بهره گیری از 
تکنولوژی های نوین

رئیــس جمهــوری تشــویق رانندگانی 
کــه قوانین راهنمایــی و رانندگی را رعایت 
می کننــد، اجرای ســخت گیرانه مقررات و 
برخورد جدی با متخلفیــن و بهره گیری از 
تکنولوژی های نوین کنترل و نظارت بر تردد 
خودروها و رانندگان را ســه راهکار اساسی 
کاهش تصادفات و تلفــات رانندگی عنوان 
کرد. مســعود پزشــکیان صبح دوشنبه در 
نوزدهمین همایش سراســری فرماندهان و 
مدیران پلیس راهور فراجا، با اشاره به نقش 
کلیدی نیروهــای انتظامی در تأمین امنیت 
و آرامش جامعه اظهار داشــت: حضرت علی 
)ع( در توصیف لشکریان اسلام می فرمایند، 
لشــکریان، دژهای محکم امنیت هستند و 
عزت و دین به آنها وابســته است. این دقیقاً 
همان کاری است که شــما عزیزان با ایثار، 
فداکاری و تلاش شبانه روزی خود در کشور 

انجام می دهید.
رئیس جمهوری بــا قدردانی از زحمات 
نیروهای راهــور و انتظامی در تأمین نظم و 
ایمنی جاده ها خاطرنشان کرد: خود من هم 
وقتی در مسیرهای مختلف تردد می کنم و 
عزیزان نیروی انتظامــی و راهور را می بینم 
که در ســرما، باران و شرایط سخت در حال 
خدمت رسانی هستند، به خوبی درک می کنم 

که این عزیزان کار بسیار دشواری را بر عهده 
دارند.

پزشکیان با اشاره به دشواری های حرفه 
پزشکی و مقایســه آن با زحمات نیروهای 
انتظامــی و راهور اظهار داشــت: در حرفه 
پزشکی، شب ها هنگام استراحت اگر بیماری 
مراجعه می کرد، ما بیدار می شویم و با عمل 
جراحــی و رســیدگی به بیماران ســروکار 
داشــتیم، اما کار شــما عزیزان، حتی از کار 
ما هم ســخت تر است. شما در سرما و گرما، 
در خیابان ها و جاده ها ایستاده اید، نظمی را 
برقرار می کنید که امنیت و سلامت جامعه به 

آن وابسته است.
رئیس جمهوری بــا قدردانی از زحمات 
شــبانه روزی نیروهــای راهــور و انتظامی 
خاطرنشــان کــرد: حداقل ما پزشــکان در 
محیطی بســته می نشســتیم و بیماران را 
ویزیت می کنیم، اما شما در شرایط سخت، 
با تمام توان در میدان هســتید. شــخصاً از 
زحمات شــما قدردانی می کنم و خدا قوت 

می گویم.
پزشــکیان با تأکیــد بر اینکــه این نوع 
خدمت، نیازمند روحیه ای فراتر از پاداش های 
مادی است، افزود: طبیعتاً امتیازات و امکاناتی 
که برای شــما در نظر گرفته می شود، باید 
متناسب با ســختی کارتان باشد، اما چیزی 
که شما را در این مسیر نگه می دارد، عشق، 
ایمان و تعهدی اســت که در قلب شماست. 
این ایمان اســت که چنین تلاشــی را معنا 

می بخشد و آن را ارزشمند می کند.
رئیــس جمهوری با اشــاره بــه اهمیت 
بهره گیــری از فناوری های نویــن در حوزه 
امنیت و راهنمایی و رانندگی اظهار داشت: 
در مســیر، با سردار رادان درباره این موضوع 
صحبت می کردم که رونــد فعلی را باید به 
سمتی ببریم که با استفاده از تکنولوژی های 
روز، کنتــرل و نظارت عمیق تــر، دقیق تر و 
کم خطرتر انجام شود. امروز فناوری به جایی 
رســیده که می توان بدون به خطر انداختن 
جــان نیروهای انتظامی، مســائل را به طور 

کامل تحت نظارت داشت و مدیریت کرد.
پزشکیان با مقایسه سیستم های نظارتی 
کشورهای پیشــرفته با روش های سنتی در 
برخی بخش ها خاطرنشان کرد: در بسیاری 
از کشورهای پیشــرفته، نیروهای امنیتی و 
نظامی به طور مستقیم در معرض دید مردم 
قرار ندارند، اما همه چیز تحت کنترل است. 
این همان چیزی اســت که باید به ســمت 
آن حرکت کنیم. با اســتفاده از فناوری های 
جدید، می توانیم بار سنگین خطراتی را که 
متوجه نیروهای عزیزمان است، کاهش دهیم 
و شــرایطی ایجاد کنیم که کار آنها با ایمنی 

بیشتری انجام شود.
رئیس جمهوری با تأکیــد بر پیامدهای 
افزود:  رانندگــی،  تصادفات  جبران ناپذیــر 
از دســت دادن یک عزیز یا دچار شــدن به 
معلولیــت، تأثیری دارد کــه زندگی فرد و 
خانواده اش را برای همیشــه تحت تأثیر قرار 
می دهد. این اتفاقات چیزی نیست که بتوان 
به سادگی از کنار آن گذشت. هدف این است 
که هیچ انسانی، به دلیل نبود چهارچوب های 

علمی و کارشناسی شــده، دچار آســیب و 
صدمه نشود.

پزشکیان با اشــاره به تجربیات خود در 
دوران وزارت بهداشــت اظهار داشت: زمانی 
که در وزارت بهداشــت بودم، همیشــه بر 
پنج اصل اساســی تأکید داشتم که در همه 
حوزه ها، از جمله کاهــش تصادفات، نقش 
تعیین کننــده ای دارند، یکــی از مهم ترین 
آنهــا، آموزش بــود. آموزش بایــد از طریق 
صداوسیما، مدارس، مســاجد و هر فضایی 
که می توان پیام را به مردم رســاند، صورت 
بگیرد. آموزش صحیح رانندگی، سبقت ایمن 
و رعایت قوانین، مسائلی نیستند که فقط در 
کتاب های راهنمایی و رانندگی بمانند، بلکه 
باید در سطح جامعه به یک فرهنگ تبدیل 

شوند.
رئیــس جمهــوری با اشــاره بــه نقش 
موتور ســواران در آمار تصادفات خاطرنشان 
کرد: در شــهرهای بــزرگ، از جمله تهران، 
بخــش زیــادی از تصادفــات مربــوط به 
موتورسیکلت هاست. بسیاری از این عزیزان، 
سرپرست خانواده هستند و از طریق موتور، 
امرار معاش می کنند، اما وقتی دچار حادثه 
شوند، نه تنها جان خود را از دست می دهند 
یا دچار آســیب های جدی می شــوند، بلکه 
معیشت خانواده آنها نیز به خطر می افتد. این 
مســئله در جاده ها هم وجود دارد. بنابراین، 
آموزش درست و فرهنگ سازی از مهم ترین 
عوامل کاهش تصادفات است و این امر باید 
در مدارس، دانشگاه ها، صداوسیما، مساجد و 
حتی در تبلیغات شــهری مانند بیلبوردها و 
تابلوهای اطلاع رسانی مورد توجه قرار گیرد.

پزشــکیان با تأکید بر نقش مهندســی 
و فنــاوری در کنترل بهتر تخلفــات افزود: 
مهندســی ترافیک و استفاده از فناوری های 
روز، همــان کاری اســت که شــما عزیزان 
اکنون انجام داده اید. اســتفاده از پهپادها و 
سیستم های نظارتی هوشمند، یک قدم بزرگ 
در این مســیر است. اگر بتوانیم کنترل های 
و  موتورســیکلت ها  را در خودروهــا،  لازم 
اتوبوس هــا ایجاد کنیــم و اطلاعات مربوط 
به راننده، ســرعت، وضعیت ترافیکی و نحوه 
رانندگی را به صورت هوشــمند ثبت کنیم، 
دیگر نیازی نیســت که نیروهای شــما در 
خیابان ها، در ســرما و گرما حضور مستقیم 
داشته باشــند. رئیس جمهوری با اشاره به 
ضرورت طراحی یک برنامه منســجم برای 
اجرای این طرح تصریح کــرد: این موضوع 
در دنیای امروز کاملًا امکان پذیر اســت. باید 
یک نقشه راه و برنامه مشخص تدوین شود 
تا سیستم نظارتی ما مجهزتر و دقیق تر عمل 
کنــد. ما در دولــت، آماده ایم که هر کمکی 
از دســتمان برمی آید انجام دهیم تا این بار 
سنگین از دوش نیروهای انتظامی برداشته 
شــود و هم زمان، نظارت ها به شکلی علمی 
و دقیق انجام شــود.  پزشــکیان با اشاره به 
نقش پهپادها و ســایر فناوری های نوین در 
مدیریــت ترافیک خاطرنشــان کرد: همین 
پهپادهایی که اکنون استفاده می شود، تنها 
بخشی از ظرفیت هایی است که می توانیم به 

کار بگیریم. 
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بازی تندروها در زمین ترامپ

پزشکیان:

شرایطبهمراتببدترازدوراندفاعمقدساست

رئیسجمهوری:
هرگونهتنش،ناآرامیودرگیریرابهضررخود

منطقهوجهانمیدانیم
رئیس جمهوری با تاکید بر اینکه ایران بر اساس حکم رهبری معظم انقلاب 
هرگز به دنبال ساخت سلاح هســته ای نبوده گفت: ما هرگونه تنش، ناآرامی و 
درگیری را به ضرر خود، منطقه و جهان می دانیم و سیاســت اصولی ما مبتنی 
بر تنش زدایی و ایجاد وحدت در منطقه است، اما قطعا با هرگونه تهدیدی علیه 

امنیت و منافع کشورمان نیز با شدت و قدرت مقابله خواهیم کرد.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان رئیس جمهوری اسلامی ایران و یوناس گار 
استوره نخست وزیر نروژ شامگاه یکشنبه  در گفتگویی تلفنی مسائل و مناسبات 

دوجانبه و چندجانبه میان دو کشور را مورد بررسی قرار دادند.
پزشکیان در این گفتگوی تلفنی به روابط خوب میان ایران و نروژ و همچنین 
زمینه های همکاری میان دو کشــور در خصوص مسائل منطقه ای و بین المللی 

اشاره و از تلاش های نروژ برای برقراری صلح در منطقه قدردانی کرد.
رئیس جمهوری در ادامه ضمن مرور تحولات و شرایط حساس کنونی منطقه 
و جهان، با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران همواره حافظ صلح، ثبات و امنیت 
در منطقــه بوده و تا جای ممکن از بروز هرگونه جنگ و درگیری نیز جلوگیری 
کرده است، افزود: متاسفانه رژیم صهیونیستی به عنوان عامل اصلی تنش و بحران 
در منطقه، علاوه بر جنگ افروزی و ارتکاب جنایت و نسل کشی علیه مردم مظلوم 
فلسطین، تلاش دارد با دروغ ســازی، فعالیت های صلح آمیز هسته ای جمهوری 

اسلامی ایران را به عنوان عامل ناامنی القا کند.
پزشــکیان با تاکید بر اینکه ایران بر اساس حکم رهبری معظم انقلاب هرگز 
به دنبال ساخت سلاح هســته ای نبوده و همواره برای راستی آزمایی در این باره 
با آژانس بین المللی انرژی اتمی همکاری داشــته و خواهد داشت، تصریح کرد: 
مــا هرگونه تنش، ناآرامی و درگیری را بــه ضرر خود، منطقه و جهان می دانیم 
و سیاســت اصولی ما مبتنی بر تنش زدایی و ایجاد وحدت در منطقه است، اما 
قطعا با هرگونه تهدیدی علیه امنیت و منافع کشــورمان نیز با شــدت و قدرت 
مقابله خواهیم کرد. یوناس گار اســتوره نخســت وزیر نروژ نیز در این گفتگوی 
تلفنی ضمن تبریک ماه مبارک رمضان به دولت و ملت ایران و ابراز خرسندی از 
استمرار تماس ها و دیدارها میان مقامات عالی دو کشور افزود: در نخستین دیدار 
با جنابعالی در حاشیه مجمع عمومی سازمان ملل در نیویورک مشخص شد که 
ما در طول دوران فعالیت و مســئولیت خود در دوره ای وزرای بهداشت و درمان 
کشورهای خود نیز بوده ایم که این اشتراکات می تواند برای آینده گفتگوهای ما 
الهام بخش باشد و ما علاقمند به ادامه ارتباطات صمیمانه میان دو کشور هستیم. 
نخســت وزیر نروژ همچنین تاکید کرد که کشــورش از حل و فصل صلح آمیز 
مســائل در منطقه اســتقبال می کند و آماده هرگونه کمک و پشتیبانی در این 

زمینه است.

عارف:
حلناترازیهایانرژیدرکشور

جزواولویتهایاصلیوراهبردیدولتاست
معاون اول رئیس جمهوری با اشاره به برنامه دولت برای تولید ۳۰ هزار مگاوات 
برق از انرژی خورشــیدی برای رفع ناترازی های برق کشــور، تاکید کرد: ایجاد 
هماهنگی بین دستگاهی، ادامه فعالیت  در زمینه برنامه ۳۰ هزار مگاوات انرژی 
خورشــیدی و تکیه بر توان و ساخت داخلی به همراه راهبرد انتقال فناوری های 
نوین و با راندمان بالا از مهم ترین محورهای فعالیت شورای انرژی تجدیدپذیر با 

وزارتخانه ها و دستگاه های امر است.
محمدرضا عارف روز دوشنبه در اولین جلسه شورای انرژی های تجدیدپذیر 
که با حضور معاون علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، رئیس 
ســازمان حفاظت از محیط زیست و رئیس سازمان ملی استاندارد برگزار شد، با 
بیــان اینکه حل ناترازی های انرژی در کشــور از روزهای ابتدایی فعالیت دولت 
چهاردهم جزء اولویت های اصلی و راهبردی دولت بوده است، افزود: رئیس جمهور 
فراتر از مســئولیت و وظیفه خود در زمینه حل ناترازی های کشور زمان و انرژی 
گذاشــته است تا دولت از تصمیمات لحظه ای برای ایجاد خاموشی ها در صنعت 
و بخش خانگی به سمت انرژی های تجدیدپذیر و اجرای برنامه ۳۰ هزار مگاوات 

انرژی خورشیدی گام بردارد.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به گزارش وزیر نیرو در هیئت دولت در 
زمینه اقدامات انجام شده ۳۰ هزار مگاوات انرژی خورشیدی تاکید کرد: طبق این 
گزارش تا تابستان سال آینده ۳۰۰۰ مگاوات و در سال آتی ۷۰۰۰ مگاوات دیگر 
به ظرفیت برق کشور اضافه می شود که تاکنون تمام دستگاه ها و وزارتخانه های امر 
بر روی تولید انرژی خورشیدی و ساخت سلول های خورشیدی در داخل متمرکز 
شده اند که باید موانع اداری و سایر مشکلات بر سر راه هر چه سریع تر حل شود. 
وی با تاکید بر ضرورت بهره گیری از فناوری های با راندمان بالا در ســلول های 
خورشیدی، تأکید کرد: اتکاء به نیروهای بومی و توان ساخت شرکت های دانش 
بنیان داخلی در کنار انتقال فناوری های روز دنیا یکی از راهبردهای اصلی دولت 
در زمینه حضور فناوری های نوین در تولید انرژی های پاک و تجدید پذیر است. 
عارف همچنین در ادامه به سابقه و نگاه راهبردی دولت چهاردهم برای تشکیل 
شــورای انرژی های تجدیدپذیر اشــاره و تصریح کرد: در گذشته نگاه راهبردی 
خوبی برای تشکیل یک ستاد با پیشنهاد وزارت نیرو برای هماهنگی و هم افزایی 
اقدامات بوجود آمد که دکتر پزشکیان با توجه به اهمیت این شورا دستورات لازم 
را برای تشــکیل یک ستاد برای هماهنگی برنامه ها و اقدامات بین دستگاه های 
مرتبط صادر کرد که در این جلسه اولین شورای انرژی های تجدید پذیر با حضور 
مسئولان مرتبط تشکیل شده اســت. معاون اول رئیس جمهوری با قدردانی از 
برگزاری اولین جلسه شورای انرژی های تجدیدپذیر خاطر نشان کرد: نیازمند یک 
همفکری و تبادل اطلاعات در خصوص فناوری های موثر و مفید نهادینه ســازی 
انرژی خورشیدی در کشور هستیم که وظیفه مهم این ستاد ایجاد هماهنگی و 

آینده نگری در زمینه انرژی های تجدیدپذیر است. 
وی همچنین با اشــاره به اینکه در دهه های گذشــته وزارت نیرو به دلایلی 
حاضــر به خرید برق از بخش خصوصی و یا همچنین روی آوردن به انرژی های 
تجدیدپذیر با توجیه به صرفه نبودن اقتصادی نبود افزود: باید از نگاه تک بعدی، 
کوتاه مدت و بخشی نگری در زمینه فناوری های نوین و یا انرژی های تجدیدپذیر 
جلوگیری کرد که خوشــبختانه وزارت نیرو طی سال های گذشته با یک نگاه به 
آینده و همکاری با بخش خصوصی در راستای تولید و افزایش ظرفیت برق کشور 

گام های بسیار خوبی برداشته است.
معــاون اول رئیس جمهــوری در خصوص میــدان داری بخش خصوصی و 
نظارت و هماهنگی شــورای انرژی های تجدیدپذیــر در کنار همکاری و کمک 
وزارتخانه های مرتبط از جمله نیرو و صمت خاطر نشان کرد: شورای انرژی های 
تجدید پذیر ظرفیت بسیار خوبی برای هماهنگی با بخش های مختلف دارد که 
باید وزارت نیرو به دلیل مسئولیت و وزارت صمت به دلیل نیازهای بخش صنعتی 
کشــور، تولید برق از انرژی های تجدید پذیر را با جدیت پیگیری کنند و با یک 
حرکت علمی و حســاب شــده برای جبران ناترازی ها و به ویژه برنامه ۳۰ هزار 
مگاوات انرژی خورشیدی اقدامات لازم انجام شود. عارف با تاکید بر توانایی های 
داخلی برای تامین نیازهای برق کشور و منطقه ادامه داد: راهبرد معاونت علمی 
و فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری در دولت چهاردهم پیشتازی 
در فناوری های نوین و درآمدزایی با کمک شــرکت های دانش بنیان است که با 
توجه به همسایگی ایران و اشتراکات فراوان تاریخی و فرهنگی در حوزه تمدنی 
ایران باید به بازار کشــورهای منطقه ورود کــرد که اطمینان داریم پس از حل 

ناترازی های کشور می توان اقدامات در این راستا را پیگیری کرد.
شجاعت و خلاقیت از مدیران گرفته شده است

معاون اول رئیس جمهــوری گفت: در همه برنامه های گذشــته، از افزایش 
بهره وری ســخن گفته شده اســت، اما واقعیت این است که نظام اداری ما یک 
نظام بهره ور نیست،  ما از مدیران، شجاعت و خلاقیت و از کارمندان »انگیزه« را 
گرفته ایم و آن وقت به دنبال افزایش بهره وری هستیم، باید تعارف را کنار بگذاریم 

و موانع را اصلاح کنیم. 
نهمین جلســه »شــورای عالی راهبری برنامه هفتم توسعه« روز دوشنبه با 
حضور اعضای شــورای عالی راهبری برنامه توســعه هفتم در دفتر معاون اول 
رئیس جمهور برگزار شــد، سه موضوع »نظامات بهره وری کشور«، »کریدورهای 
کشور موضوع ماده ۱۱۹« و »زنجیره صنعت و معدن« مورد بررسی قرار گرفت. 
در بخش ابتدایی این جلســه، بعد از ارائه گــزارش  جامعی درباره   »بهره وری در 
برنامه های گذشته ایران« و »طرح نظام ملی بهره وری«، دکتر عارف با بیان اینکه 
افزایش بهره وری دستگاه ها و سازمان ها خصوصا در شرایط کنونی که بر رشد ۸ 
درصدی تاکید می شــود اهمیت بسیار بالایی دارد گفت: این یک واقعیت است 
که دســتگاه ها، هر زمان که در رشد کم می آورند، از این »ویژگی مظلوم« یعنی 
بهره وری یاد می کنند اما بهره وری یک مسئله قدیمی و مزمن در ایران است که 
امیدواریم که در برنامه هفتم شاهد برخورد جدی همه دستگاه ها با این مسئله و 

رسیدن به رشدی متناسب و خوب باشیم.

دولت

ورودناوهاینیرویدریاییچین
وروسیهبهآبهایسرزمینیایران

ناوهــای نیروی دریایی چین و روســیه برای برگزاری 
رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ در شــمال 

اقیانوس هند وارد آب های سرزمینی ایران شدند.
به گزارش ایســنا، یگان های شناوری فدراسیون روسیه 
شامل ناوشکن »رزخی«، ناوشــکن »تسدی ژاپوف« و ناو 
لجســتیکی »پچینگا« و نیروی دریایی چین با ناوشــکن 
»بائوتو« و ناو لجســتیکی »گائویوهو« به منظور برگزاری 
رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ در شــمال 

اقیانوس هند وارد آب های سرزمینی ایران شدند.
در این رزمایش، یگان های شــناور و پروازی نیروهای 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران شامل ناوشکن های 
جماران، الوند، بایندر و ناوهای نیزه، گناوه، نایبند، بهرگان 
و شــناورهایی از نیروی دریایی ســپاه پاسداران شامل ناو 
محافظ شهید صیاد شیرازی، ناو شهید روحی و ناو شهید 

محمودی حضور دارند.

خوشآمدگوییارتشبهمیهمانان
خارجیرزمایشکمربندامنیت

دریایی۲۰۲۵
انیمیشن خوش آمدگویی به میهمانان خارجی حاضر در 

رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ منتشر شد.
به گزارش ایسنا، انیمیشن خوش آمدگویی به میهمانان 
خارجی حاضــر در رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 

۲۰۲۵ منتشر شد.
رزمایــش مرکب کمربنــد امنیت دریایــی ۲۰۲۵ با 
حضور ناوگروه های روســیه و چین و ناظرانی از کشورهای 
آذربایجان، آفریقای جنوبی، عمان، قزاقســتان، پاکستان، 
قطر، عراق، امارات و ســریلانکا به همراه شناورهای نیروی 
دریایی ارتش و ســپاه در منطقه سوم نبوت نداجا و شمال 

اقیانوس هند برگزار می شود.

نشستتوجیهیرزمایشمرکبکمربند
امنیتدریایی۲۰۲۵

نشست توجیهی رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی 
۲۰۲۵ ایران، چین و روسیه با حضور فرماندهان یگان های 
شــناور و پروازی نیروهای دریایی ارتش و ســپاه و نیروی 

دریایی کشورهای چین و روسیه برگزار شد.
به گزارش ایســنا، امیر دریادار دوم مصطفی تاج الدینی 
معاون عملیات نیروی دریایی ارتش و سخنگوی رزمایش 
مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ ایران، چین و روسیه 
در نشســت توجیهی این رزمایش که با حضور فرماندهان 
یگان های شناور و پروازی نیروهای دریایی ارتش و سپاه و 
نیروی دریایی کشورهای چین و روسیه برگزار شد، اظهار 
کرد: شمال اقیانوس هند یکی از مهم ترین آبراه های جهان 
بوده و نقــش مهمی در تجارت بین الملــل دارد. برقراری 
امنیت کامل خطوط کشتیرانی در منطقه یاد شده، به ویژه 
در محدوده بین تنگه هرمز، تنگه مالاگا و تنگه باب المندب 
که به مثلث طلایی مشــهور شده است، از یک سو ضامن 
حفــظ منافع اقتصادی در صحنه جهانی بوده و از ســوی 
دیگر، همکاری و همگرایی نیروهای دریایی مختلف را می 
طلبد و به همین دلیل این رزمایش دریایی سه جانبه، در 

دستور کار قرار گرفته است.
وی ادامه داد: رزمایــش مرکب کمربند امنیت دریایی 
۲۰۲۵، از اهمیت خاصی برخوردار است زیرا اقیانوس هند و 
دریای عمان از مناطق کلیدی تجارت جهانی محسوب شده 
و کشورهای بسیاری در این منطقه تردد دارند و به همین 
جهت حفظ امنیت دریایی در آن بسیار مهم و حیاتی است.

سخنگوی رزمایش مرکب کمربند امنیت دریایی ۲۰۲۵ 
تاکید کرد: ماهیت مشــترک تهدیدات دریایی و تحولات 
سیاسی بین دولت ها برای انجام اقدامات هماهنگ، باعث 
شده که نیروهای دریایی بیش از گذشته با یگدیگر همکاری 
کنند؛ بالا بردن آمادگی رزمی و دست یابی به امنیت جمعی 
و تبادل تجربه در حوزه امداد و نجات و مقابله با تروریسم و 
دزدی دریایی از اهداف مهم این رزمایش به شمار می رود.

دریادار دوم تاج الدینی اظهار داشــت: هدف از تشکیل 
این نشســت، ایجاد هماهنگی کامل در خصوص سناریو، 
سازمان رزم، مراحل اجرا، پشــتیبانی، مخابرات، ایمنی و 
امنیت دریایی است؛ سناریوهای مختلفی از جمله کمک به 
کشتی های سانحه دیده، انجام اقدامات امدادی و پزشکی، 
عملیات تجســس و نجــات، برقراری امنیت کشــتیرانی 
و خطوط مواصلاتــی و حفظ امنیت دریانــوردی در این 
رزمایش پیش بینی شده و در اجرای سناریوهای یاد شده 
تمرینات مختلفی نیز به منظور ارتقای هماهنگی و مهارت 

جمعی برنامه ریزی شده است.
وی در پایان گفت: امیدوارم به نحو مطلوب و شایســته 
بتوانیم مراحل مختلــف طرح ریزی و اجرای این رزمایش 
مرکب دریایی سه جانبه را با حضور فعال شما برگزار کنیم  
و به کلیه اهداف از پیش تعیین شــده نائل شویم. از همه 
شما فرماندهان و مسئولان رزمایش می خواهم ضمن انجام 
هماهنگی کامل در زمینه اجرای ســناریوهای پیش بینی 
شــده، ایمنی را بالاتر و برتر از همه موارد در سر لوحه کار 

خود قرار دهید.

امیرحیدری:
شعار»یکگلوله؛یکهدف«درنیروی

زمینیارتشمحققشدهاست
فرمانــده نیروی زمینــی ارتش با بیــان اینکه نیروی 
زمینی ارتش موضوع »یک گلولــه؛ یک هدف« را جامعه 
عمل پوشــانده است، گفت: امروز هشتاد و ششمین سالن 
تیراندازی نزاجا را افتتاح کردیم که این نشان دهنده لبیک 
ما به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی در زمینه افزایش 

آمادگی دفاعی کشور است.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ کیومرث حیدری فرمانده 
نیروی زمینی ارتش در آیین افتتاح اولین نمایشگاه جامع 
تیراندازی، ســامانه پایش میادین تیر و هشتاد و ششمین 
مدرسه تیراندازی نزاجا که در مرکز آموزش جوادالائمه )ع( 
برگزار شد، اظهار داشت: ما همه زیر پرچم ولایت و مطیع 

اوامر رهبر معظم انقلاب اسلامی هستیم.
امیر ســرتیپ حیدری ادامــه داد: رهبر معظم انقلاب 
اسلامی وقتی با دشمن مذاکره نمی کنند، نشانه این است 
که ظلم را نمی پذیرند؛ چرا که مذاکره با آمریکا شرافتمندانه 

نیست.
فرمانده نیروی زمینــی ارتش با تأکید بر لزوم آمادگی 
همیشگی نیروهای مســلح، عنوان کرد: وقتی امام عزیز، 
هرگونه مذاکره را که بوی سلطه گری می دهد، نمی پذیرند، 

ما هم باید با جان  و دل آماده باشیم.
وی در ادامــه با بیان اینکه نیروی زمینی ارتش موضوع 
»یک گلوله؛ یک هدف« را جامعه عمل پوشــانده اســت، 
افزود: امروز هشــتاد و ششمین ســالن تیراندازی نزاجا را 
افتتاح کردیم که این نشان دهنده لبیک ما به بیانات رهبر 
معظم انقلاب اســلامی در زمینــه افزایش آمادگی دفاعی 

کشور است.

دفاعی


